

the report of the engineer sent to make the supplementary survey, in order, as he remarked the other day, to satisfy the minority of the Privy Council, who were extremely anxious to get information on the question of route. It had been promised that this return would be made before the House rose last session; but for some unexplained reason, it was not furnished; and he was now desirous to know the data upon which this minority ultimately became satisfied to yield to the majority of the Cabinet. It was right that the House should know upon what grounds the economical and short route was finally abandoned for the more expensive and long route. When the documents came down, he would probably call the attention of the House to the matter in a way that would give gentlemen an opportunity of expressing their views as to the propriety of adopting the route at present contemplated.

Sir John A. Macdonald had no objection to sending down the papers asked for. He said the request was reasonable; but the reasons adduced for it were very bad. (Laughter).

The motion was carried.

THE LOAN IN ENGLAND

Hon. Mr. Holton enquired whether the papers as to the loan negotiated by the Finance Minister in England would be brought down without a formal motion for them.

Hon. Mr. Rose said they would be brought down to-morrow.

Mr. Mackenzie asked when the documents and correspondence as to the arrangements with Nova Scotia would be brought down.

Sir John A. Macdonald said they would be brought down by message immediately.

The House adjourned at 4 o'clock.

jectif principal est d'obtenir le rapport de l'ingénieur chargé de l'étude complémentaire afin, comme il l'a fait remarquer l'autre jour, de donner satisfaction à la minorité du Conseil privé, très impatiente d'obtenir des renseignements sur la question de l'itinéraire. On avait promis que ce rapport serait communiqué avant le fin de la dernière session; or, pour des raisons inexpliquées, il n'a pas été fourni et le député souhaite maintenant connaître les données qui ont finalement permis à la minorité en question de céder à la majorité du Cabinet. Selon lui, la Chambre est en droit de connaître les raisons pour lesquelles on a finalement donné la préférence à l'itinéraire long et coûteux plutôt qu'au plus court et au plus économique. Lorsque les documents lui parviendront, il pourra sans doute attirer l'attention de la Chambre sur cette question de manière à permettre aux députés d'exprimer leurs opinions sur l'adoption éventuelle de l'itinéraire envisagé actuellement.

Sir John A. Macdonald n'oppose aucune objection à la délivrance des documents demandés. Le requête lui paraît raisonnable, mais les motifs invoqués sont très mauvais. (Hilarité.)

La motion est adoptée.

LE PRÊT NÉGOCIÉ EN ANGLETERRE

L'hon. M. Holton demande si les documents relatifs au prêt négocié en Angleterre par le ministre des Finances seront présentés sans autre motion officielle.

L'hon. M. Rose indique qu'ils seront présentés demain.

M. Mackenzie demande à quel moment seront présentés les documents et la correspondance relatifs aux accords conclus avec la Nouvelle-Écosse.

Sir John A. Macdonald répond qu'ils seront apportés immédiatement par messenger.

La Chambre s'ajourne à 16 heures.